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There is a short insight in a Stanislavsky’s approach from the practical point of view of a teacher-musician. Some contradictions 
of performing pedagogics are revealed as a result of the analysis of educational and pedagogical process. To overcome them we 
offer a new approach taking into account considerable opportunities of Stanislavsky`s system. It is known that its method is focused 
on education of an actor, however in a little adapted look can be used with success in teaching performing art. Corner positions of 
the system are stated in the article. The basic elements of psychotechnique (elements of internal scenic health) are described in the 
form in which they can be used by musicians in the educational process. The laconic but capacious description is given for the main 
categories of the system (internal action, external action, a most important task, a tendency). Stanislavsky’s opinion about the role 
of attention and imagination in the creative process is stated. The author comes to conclusion that educational process in piano class 
during musical occupations should be reorganized. It’s necessary to enhance content-related part of such process. It must determine 
all its’ structure including the development of student’s technique. Big capabilities of Stanislavsky’s system that allow to develop 
artistic thinking of students are revealed as well as educational process optimization.
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Разработав концепцию интегративной профессиональной подготовки мобильных специалистов соци-
альной сферы и проанализировав практический инновационный опыт отечественного образования по данной 
проблеме, автор разработал модель интегративного профессионального пространства, в рамках которого осу-
ществляется взаимодействие субъектов профессиональной подготовки. При этом автор указывает такие прин-
ципы построения интегративного профессионального пространства, как: системности, целостности, субъект-
ности, интегративности,  диверсификации, а в качестве основного системообразующего фактора выступает 
стремление человека к самореализации. Автором определены три проекции многомерного профессионального 
пространства: организационно-структурная модель, организационно-функциональная модель и организационно-
управленческая модель. В данной статье автор делится опытом создания интегративного профессионального про-
странства в Институте социального образования Уральского государственного педагогического университета.
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Developing the concept of integrative training specialists mobile social and analyzing innovative practical experience 
of national education on the subject, the author has developed a model of integrative professional space within which the 
interaction of subjects training. The author indicates those principles of integrative professional space, as systemic integrity, 
subjectivity, of integrity, diversification, and as the main backbone factor stands the human desire for self-realization. 
Author identifies three projection multidimensional professional space: organizational structural model, organizational 
and functional model, organizational and management model. In this article, the author shares the experience of creation 
of integrative professional space at the Institute of Social Education, Ural State Pedagogical University.
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В данной статье авторы рассматривают вопросы взаимодействия эмоциональной сферы школьников и их 
учебной деятельности. Известно, что эмоции выступают одним из ведущих механизмов внутренней регуляции 
психической деятельности и поведения человека, поэтому в учебной деятельности учителю очень важно ори-
ентироваться на то, чтобы ученики испытывали положительный эмоциональный настрой в процессе занятий. 
Учение должно приносить радость, удовлетворение и воодушевление, то есть сопровождаться успехом. Авто-
ры анализируют такие понятия, как «успех», «ситуация успеха», «успешность», при этом детально описывают 
отличие успешности субъективной от объективной; предлагают приемы по созданию учителем ситуации успе-


